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HABERLER

avrupa Devlet Taşra Temsil-
cileri Birliği (EASTR) olağan 
yönetim kurulu toplantısı 9 

ülkeden 18 Devlet Taşra Temsilcisi 
ve Birlik Genel Sekreterliği perso-
nelinin katılımıyla, 4-5 Ekim 2024 
tarihlerinde Belçika’nın Anvers 

şehrinde gerçekleştirilmiştir. Söz 
konusu toplantıya Türk İdareciler 
Derneğini temsilen Genel Başkan 
Saffet Arıkan BEDÜK, başkanlığında 
bir heyet katılmıştır. Toplantı Anvers 
Valiliği toplantı salonunda gerçek-
leştirilmiştir.

Yönetim Kurulu toplantısı, Avru-
pa Devlet Taşra Temsilcileri Birliği 
ve İtalyan İdareciler Birliği Başka-
nı Ignazio POTRELLİ Başkanlığında 
gerçekleştirilmiş olup, toplantıda 4 
gündem maddesi hakkında Genel 
Sekreter tarafından bilgi verilmiş, 
3-4 gündem maddesi hakkında gö-
rüşmeler gerçekleştirilmiştir. 

Birlik Genel Sekreteri tarafından 
bilgilendirme yapılan gündem mad-
deleri;

1.	 İzmir’de icra edilen Avrupa Gün-
leri’nin değerlendirilmesi

2.	 2025 Avrupa Günleri hazırlıkları

3.	 Avrupa Devlet Taşra Temsilcileri 
Birliği’nin genişlemesi: Yeni üye-
lerin araştırılması

4.	 Organizasyon ve faaliyet raporu

Bu gündem maddelerine ilişkin ola-
rak katılımcılar ve Türk İdareciler 
Derneği Genel Başkanı Saffet Arıkan 
BEDÜK tarafından gündeme getiri-
len hususlar aşağıda sunulmuştur: 

1.	 İzmir’de icra edilen Avrupa Gün-
leri’ne ilişkin olarak, Birlik Başka-
nı, Genel Sekreter ve tüm katı-
lımcılar tarafından, toplantıların 
oldukça verimli geçtiği, özellikle 
ülkemiz tecrübelerine ilişkin su-
numların çok faydalı olduğu ve 
organizasyonun tüm yönleriyle 
kusursuz gerçekleştirildiği bil-
dirilerek Türk İdareciler Derne-
ği’ne teşekkürleri iletilmiştir. 
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2.	 2025 Avrupa Günleri hazırlıkları 
kapsamında, anılan toplantının 
2025 yılı Mayıs ayı içerisinde 
İspanya’da gerçekleştirilmesi 
kararlaştırılmıştır. Toplantı gün-
demine ilişkin ev sahibi İspanya 
tarafından önerilen “Kademeli 
Yönetim Anlayışı” konusu birlik 
üyelerince kabul görmeyerek al-
ternatif gündem önerileri sunul-
muştur. Türk İdareciler Derneği 
Genel Başkanı Saffet Arıkan BE-
DÜK tarafından “Avrupa Devlet 
Taşra Temsilcileri Birliği’nin asıl 
amacının Mülki İdare Amirleri 
arasında bilgi ve tecrübe pay-
laşımları olduğu, belirlenecek 
konunun hem Mülki İdare Amir-
leri görev ve yetki alanına gir-
mesi hem de bu amaca uygun 
olması gerekliliği” hatırlatılarak, 
“bir önceki Yönetim Kurulu top-
lantısında İklim Değişikliği ko-
nusunun gündeme getirildiği, 
bu konunun hem ülkelerimizin 
gündemlerinde artan bir öneme 
sahip olduğu hem de Mülki İda-
re Amirlerinin görev ve yetkileri 
bağlamında farklı ülkesel örnek-
lerin aktarılmasına imkân sağla-
yacağı” ifade edilmiştir. 

 Yönetim Kurulunda önerilen 
diğer konular “Turizm”, “Göç 
Yönetimi”, “Mülki İdare Amir-
liği Uygulamaları” olup, Yöne-
tim Kurulu üyelerince, Sn. Be-
dük’ün “Birliğin hedef kitlesinin 
Mülki İdare Amirleri olduğu” 
hatırlatması muhtelif defalar 
tekrarlanmıştır. Gerçekleştirilen 
görüşmeler neticesinde “Sür-
dürülebilir Kalkınma ve Mül-
ki İdare Amirleri” konusu ana 
tema olarak belirlenmiştir. Ge-
nel Sekreter tarafından, bu ana 
tema altında “İklim Değişikliği”, 
“Turizm”, “Göç Yönetimi” ve ül-
kelerce uygun görülecek diğer 
başlıklarda sunumlar gerçekleş-
tirilebileceği ifade edilmiştir.

3.	 Avrupa Devlet Taşra Temsilcileri 
Birliği’nin genişlemesi konusun-

da Yönetim Kurulu üyelerince, 
“daha önce birlik üyesi olup ay-
rılan ülke temsilcileri ile Avrupa 
Birliği üyesi olup Mülki İdare 
Amirliği sistemi bulunan yeni ül-
kelere adaylık teklifinin iletilme-
si” görüşü gündeme getirilmiştir. 
Türk İdareciler Derneği Genel 
Başkanı Saffet Arıkan BEDÜK ta-
rafından “Türk İdareciler Derneği 
olarak Birlik bünyesinde kurum-
sal bir temsil ile bulunulduğu,  
EASTR’ın kuruluş amacı Devlet 
Taşra Temsilcileri arasında bil-
gi ve tecrübe paylaşımı olduğu, 
birliğin amacı dışında üyelere 
açılmasının kuruluş maksadın-
dan ayrı bir noktaya taşıyabile-
ceği, yerel yönetimlerin ulusal, 
bölgesel ve uluslararası alanda 
kendilerine ait yapılanmalarının 
bulunduğu, Avrupa genelinde 
bölgesel ve uluslararası birlik 
örnekleri, bu kapsamda Avrupa 
Devlet Taşra Temsilcileri Birliği 
bünyesinde yerel yönetimlerin 
ve derneklerinin temsiline ihti-
yaç duyulmadığı dile getirilmiştir. 
Bu nedenle Birliğe yeni bir üye 
alınırken, adaylık başvurusunun 
hâlihazırda ülke temsili ile birlikte 
bulunan kuruluşun olumlu görü-
şü ile Genel Kurula sunulmasını 
içerir bir hükmün Tüzük’e eklen-
mesi” teklif edilmiştir.

4.	 Toplantının son kısmında Genel 
Sekreter tarafından Birlik faali-
yetleri ve mali durum raporları 
hakkında bilgilendirme gerçek-
leştirilmiştir. 

Avrupa Taşra Temsilcileri Birliği Yö-
netim Kurulu Toplantısına Türk İda-
reciler Derneği tarafından katılım 
sağlamanın faydalı olduğu kanaati-
ne varılmıştır. Anılan toplantı gün-
deminde bulunan özellikle “birlik 
kapsamının Devlet Taşra Temsilcile-
ri dışındaki kişilere de açılması” ve 
“yerel yönetimlerin de birlik üyeliği-
ne alınması” konularında ülkemizin 
hassasiyetleri göz önünde bulundu-
rularak yeni üyelerin alınmasında 

dikkate alınması gereken hususlar 
dile getirilmiştir. Birlik Saymanı 
tarafından planlanan değişikliğin 
bu şekilde yorumlanmadığı, Birlik 
muhtevasının Devlet Taşra Temsilci-
lerinden oluşması fikrinin korundu-
ğu ifade edilmiştir.

İlave olarak, Türk İdareciler Derneği 
tarafından sunulan “birlik bünye-
sine münferit üye başvurularının 
Genel Kurul önünde getirilmeden 
önce ilgili ülkeyi temsil eden derne-
ğin uygunluk görüşünün alınması” 
önerisi, bireysel üyelik başvuruları-
nın ikinci bir denetimden geçirilme-
sine de olanak tanımaktadır. 

2025 yılında gerçekleştirilecek Av-
rupa Günleri’nin konusunun belir-
lenmesi hususunda, İspanya tara-
fından sunulan “Kademeli Yönetim 
Anlayışı” konusunun, İspanya’daki 
özerklik tartışmaları da dikkate alı-
narak, ülkemiz hassasiyetlerine 
aykırılık arz edeceği değerlendiril-
miştir. İlave olarak anılan konunun, 
Birliğin ana amacı ve hedef kitlesi 
olan Mülki İdare Amirlerine yönelik 
de olmadığı hususu Yönetim Kurulu 
dikkatine sunularak, İklim Değişikliği 
konusu gündeme getirilmiştir. Nihai 
olarak, İklim Değişikliği konusu di-
ğer üyelerce de destek görmüş ve 
daha kapsayıcı olacağı görüşü ile 
“Sürdürülebilir Kalkınma ve Mülki 
İdare Amirleri” konusu ana tema 
olarak belirlenmiştir.

Avrupa Taşra Temsilcileri 
Birliği Yönetim Kurulu 
Toplantısına Türk 
İdareciler Derneği 
tarafından katılım 
sağlamanın faydalı 
olduğu kanaatine 
varılmıştır.


